

1. Control elements and indicators

1. LED status indicator
2. USB connection
3. Power supply input
4. Power supply

2. Package Contents

- 4-port USB hub
- 5V 1.2A power supply
- USB cable
- These operating instructions

3. Safety Notes

- The product is intended for private, non-commercial use only.
- The product is intended for private, non-commercial use only.
- Do not drop the product and do not expose it to any major shocks.
- Do not operate the product outside the power limits given in the specifications.
- Do not modify the product in any way. Doing so voids the warranty.



Warning

- Only connect the product to a socket that has been approved for the device. The electrical socket must always be easily accessible.
- Do not continue to operate the device if it becomes visibly damaged. (This is mandatory for all products with 220 V mains connections.)



Warning

- Make sure that the complete power consumption of all USB devices that are connected to the hub does not exceed 500mAh (with USB 2.0 host controllers) resp. 900mAh (with USB 3.0 host controllers)
- Read through the operating instructions or technical specifications of the connected devices and of your computer.
- Absolutely observe the indications and safety guidelines concerning the power supply of your devices that are listed there.

4. Getting Started and Operation

- Start your computer and completely boot it up.
- Plug the power supply of the USB hub in a properly installed and easy-to-access mains outlet that is situated nearby. Plug the connection cable in the USB hub afterwards.
- Connect the supplied USB cable of the hub with the hub and with a free USB port of your computer. The USB hub is automatically detected, installing drivers is not necessary.
- Follow the instructions of your operating system if necessary.
- Under certain circumstances, electromagnetic influences or electrostatic discharge can cause interference.
- Disconnect the device from the power supply using the power switch (0/I → 0), if an error has occurred or the device doesn't respond. Switch on again the device after some seconds (0/I → I) and continue the operation.

5. Warranty Disclaimer

Hama GmbH & Co. KG assumes no liability and provides no warranty for damage resulting from improper installation/mounting, improper use of the product or from failure to observe the operating instructions and/or safety notes.

6. Service and Support

Please contact Hama Product Consulting if you have any questions about this product.
Hotline: +49 9091 502-115 (German/English)
Further support information can be found here:
www.hama.com

7. Recycling Information

Note on environmental protection:



After the implementation of the European Directive 2002/96/EU and 2006/66/EU in the national legal system, the following applies: Electric and electronic devices as well as batteries must not be disposed of with household waste. Consumers are obliged by law to return electrical and electronic devices as well as batteries at the end of their service lives to the public collecting

points set up for this purpose or point of sale. Details to this are defined by the national law of the respective country. This symbol on the product, the instruction manual or the package indicates that a product is subject to these regulations. By recycling, reusing the materials or other forms of utilising old devices/Batteries, you are making an important contribution to protecting our environment.

D Bedienungsanleitung

1. Bedienungselemente und Anzeigen

1. LED-Statusanzeige
2. USB Anschluß
3. Netzteileingang
4. Netzteil

2. Packungsinhalt

- USB Hub 4-Port
- 5V 1,2A Netzteil
- USB-Kabel
- diese Bedienungsanleitung

3. Sicherheitshinweise

- Das Produkt ist für den privaten, nicht-gewerblichen Haushaltsgebrauch vorgesehen.
- Schützen Sie das Produkt vor Schmutz, Feuchtigkeit und Überhitzung und verwenden Sie es nur in trockenen Räumen.
- Lassen Sie das Produkt nicht fallen und setzen Sie es keinen heftigen Erschütterungen aus.

- Betreiben Sie das Produkt nicht außerhalb seiner in den technischen Daten angegebenen Leistungsgrenzen.
- Nehmen Sie keine Veränderungen am Gerät vor. Dadurch verlieren sie jegliche Gewährleistungsansprüche.



Warnung

- Betreiben Sie das Produkt nur an einer dafür zugelassenen Steckdose. Die Netzsteckdose muss jederzeit leicht erreichbar sein.
- Betreiben Sie das Produkt nicht weiter, wenn es offensichtlich Beschädigungen aufweist.



Warnung

- Stellen Sie sicher, dass die gesamte Stromaufnahme aller an den Hub angeschlossenen USB Geräte 500mAh (bei USB 2.0 Host Controller), bzw. 900mAh (bei USB 3.0 Host Controllern) nicht überschreitet
- Ziehen Sie dazu die Bedienungsanleitungen oder technischen Angaben der angeschlossenen Geräte und ihres Computers zu Rate.
- Beachten Sie unbedingt die dort aufgeführten Angaben und Sicherheitshinweise zur Stromversorgung Ihrer Geräte.

4. Inbetriebnahme und Betrieb

- Starten Sie ihren Computer und fahren Sie ihn komplett hoch.
- Stecken Sie das Netzteil des USB Hubs in eine in der Nähe befindliche, ordnungsgemäß installierte und leicht zugängliche Netzsteckdose. Stecken Sie dann das Anschlußkabel am USB Hub an.
- Verbinden Sie das mitgelieferte USB Kabel des Hubs mit dem Hub und einem freien USB Anschluss an Ihrem Computer. Der USB Hub wird automatisch erkannt, eine Treiberinstallation ist nicht nötig.
- Folgen Sie ggf. den Anweisung Ihres Betriebssystems.
- Beachten Sie, dass unter Umständen elektromagnetische Einflüsse oder elektrostatische Entladungen Störungen verursachen können.
- Trennen Sie das Produkt mittels Netzschalter (0/I → 0) von der Stromversorgung, wenn eine Störung vorliegt oder das Produkt nicht mehr reagiert.

Schalten Sie das Produkt nach einigen Sekunden wieder ein (0/I → I) und setzen Sie den Betrieb fort.

5. Haftungsausschluss

Die Hama GmbH & Co. KG übernimmt keinerlei Haftung oder Gewährleistung für Schäden, die aus unsachgemäßer Installation, Montage und unsachgemäßem Gebrauch des Produktes oder einer Nichtbeachtung der Bedienungsanleitung und/oder der Sicherheitshinweise resultieren.

6. Service und Support

Bitte wenden Sie sich bei Fragen zum Produkt gerne an die Hama-Produktberatung. Hotline: +49 9091 502-115 (Deu/Eng)
Weitere Supportinformationen finden sie hier: www.hama.com

7. Entsorgungshinweise

Hinweis zum Umweltschutz:



Ab dem Zeitpunkt der Umsetzung der europäischen Richtlinien 2002/96/EG und 2006/66/EG in nationales Recht gilt folgendes: Elektrische und elektronische Geräte sowie Batterien dürfen nicht mit dem Hausmüll entsorgt werden. Der Verbraucher ist gesetzlich verpflichtet, elektrische und elektronische Geräte sowie Batterien am Ende ihrer Lebensdauer an den dafür

eingerichteten, öffentlichen Sammelstellen oder an die Verkaufsstelle zurückzugeben. Einzelheiten dazu regelt das jeweilige Landesrecht. Das Symbol auf dem Produkt, der Gebrauchsanleitung oder der Verpackung weist auf diese Bestimmungen hin. Mit der Wiederverwertung, der stofflichen Verwertung oder anderen Formen der Verwertung von Altgeräten/Batterien leisten Sie einen wichtigen Beitrag zum Schutz unserer Umwelt.